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1. korak – Uredska analiza 
 
Osnovne informacije 
URL/ID projekta: https://www.zadarbastini.hr/ 
Naslov: Zadar Baštini 
Autor: Grad Zadar 
 
Opis projekta koji istražujete: projekt koji smo odlučili istraživati je usmjeren na očuvanje, 
ponovno oživljavanje i integraciju kulturne baštine u zaštićenom povijesnom dijelu grada Zadra. 
Također je usmjeren na zadovoljavanje kulturnih i turističkih potreba lokalnog stanovništva i 
turista. Osnovna namjera projekta je promocija grada Zadra kao kulturno-turističke destinacije 
kako bi se posredno time pridonijelo otvaranju novih radnih mjesta i jačanju gospodarskog 
razvoja Zadra.  
 
Projekt je dio većeg projekta određenog područja? Ako jest, koji je sveobuhvatni cilj tog 
plana? Projekt „Zadar baštini“ sastoji se od 4 komponente: Providurova palača, Bedemi 
zadarskih pobuna, Jačanje kapaciteta i Promocija destinacije. Učenici Gimnazije Franje Petrića 
orijentirali su se na dio obnove Bedema zadarskih pobuna nastalih u spomen jedanaest krvavih 
buna koje su građani Zadra digli protiv Mletačkih vlasti. Bedemi su izgrađeni u 12 i 13. st. . 
Nakon toga, tijekom 16. st. su dodatno ojačani radi obrane od strane turskih osvajača. Značajni 
dio bedema je sačuvan no, s vremenom se pojavila potreba za obnovom i ponovnim 
oživljavanjem tog prostora u samom središtu grada (na poluotoku). Dio projekta koji mi 
istražujemo usmjeren je na obnovu bedema u istočnom dijelu grada. 
 
Referentno mjesto projekta 
ŠTO TREBAM OVDJE NAPRAVITI? Potrebne su nam koordinate zemljopisne širine i dužine 
projekta koji istražujete! Ako upišete adresu koja je najbliža mjestu terenskog posjeta i kliknete 
na tipkalo s povećalom, karta će se centrirati i pokazat će se oznaka na tom mjestu. Ako je 
potrebno, moguće je povući oznaku po karti da biste bili još precizniji u postavljanju položaja 
oznake (a time i lociranju koordinata!) 
44.117978478148814 
15.224491953849794 
 

https://www.zadarbastini.hr/


 
 
 

2. korak – Vrednovanje 
 
Načini istraživanja 
Budući da su nam, radi situacije s koronavirusom, ograničene mogućnosti i nismo u mogućnosti 
bili odraditi sve susrete s ispitanicima. Izlazak na teren smo odradili sami te smo teren 
fotografirali i snimili video zapis.  Intervjue smo većinom odrađivali putem video poziva (Skype, 
Whats App video-pozivi), telefonskih razgovora ili elektroničkom poštom. Sve smo dodatno 
snimili videom.  
 
Prikupljanje informacija 

• Prikupljanje informacija na mreži 

• Izravan posjet dokumentiran fotografijama i videozapisima 

• Intervju s lokalnim političkim predstavnicima 

• Intervju s nadležnim tijelom za upravljanje projektom 

• Intervju s ispitanicima koji su osmislili projekt 

• Intervju s ispitanicima koji su pokrenuli ili pokreću projekt (pokretač ili izvoditelj) 

• Intervju s korisnicima usluga projekta 

• Intervju s ostalim osoba 
 
Tko je intervjuiran? Koju ulogu ima ta osoba u projektu? (npr. upravitelj/administrator, 
općinski službenik, informirani građanin…) – navedite uloge svih intervjuiranih osoba 
 

Ante Ćurković i Stefani Mikulec Perković - Grad Zadar: Pomoćnik pročelnika Upravnog 
odjela za EU fondove i Voditeljica Odsjeka za provedbu ITU Mehanizma 
 
1. pitanje: Jeste li naišli na neke poteškoće prilikom provedbe projekta? Npr. kašnjenje 
projekta. 
Odgovor: Problema uvijek ima i problemi su dio našeg svakodnevnog rada. Od njih ne treba 
bježati, nego zajedničkim timskim radom ih pokušati riješiti na najbolji mogući način. 
Prepreka na koju smo naišli već u početnoj fazi projekta je vezana uz jednu lijepu vijest, a ta 
je da su bedemi došli pod zaštitu UNESCO-a. Dakle, jedan veliki dio dokumentacije koji smo 
prije toga odradili trebao je biti izmijenjen jer je zaštita bedema tražila prilagodbu 
procedure. Sve intervencije koje su se radile na bedemima morale su imati dozvolu 
Ministarstva kulture, koji su nam sada jedan vrlo važan partner u projektu.  
Sljedeći problemi vezani su uz situaciju s koronavirusom, a taj dio je svima poznat. 
 
2. pitanje: Možete li nam reći da li je projekt dobro isplaniran u financijskom smislu?  
Odgovor: Da. U projektu smo predvidjeli dovoljno novaca, što je pokazao i postupak javne 
nabave. Unutar budžeta projekta je ostalo još nešto novaca (za naknadne troškova na 
gradilištu, što je uobičajeno). Kad je riječ o višegodišnjim projektima ponekad je teško 
odmah uskladiti troškove projekta s proračunom. Proračun projekta treba uskladiti s 



 
 
 

proračunom jedinica lokalne samouprave i planirati višegodišnje financiranje. Projektni tim 
treba na početku projekta isplanirati koliko će se koje godine trebati odvojiti sredstava. U 
fazi kad se izvode radovi Grad treba imati mogućnost financiranja i do 6 mjeseci unaprijed 
prije nego što dobije povrat sredstava iz EU. To znači da Grad u jednom trenu financira 
projekt unaprijed i nakon 6 mjeseci dobije povrat novca.  

 
 
Marija Bosnić- ZADRA NOVA: Voditeljica odsjeka za strateško planiranje i koordinaciju razvoja 
Zadarske županije-  priprema projektne prijave.  
 

1. pitanje: Koja je uloga ZadraNove u organizaciji i provedbi projekta Zadar Baštini? 
Odgovor: Agencija ZadraNova je zajedno s Gradom Zadrom pripremila projekt „Zadar 
Baštini“. Projekt je uspješno prošao sve faze ocjenjivanja i potpisan je ugovoro dodjeli 
bespovratnih sredstava iz EU fondova. Zaduženi smo za aktivnosti promidžbe (početna i 
završna konferencija) i vidljivosti (mrežna stranica i logo). 
 
2. pitanje: Jeste li zadovoljni dosadašnjim odvijanjem projekta s obzirom na planirane 

termine i financijski plan? 
Odgovor: Da. Zadovoljni smo sadašnjim tijekom projekta i uspjehom povlačenja sredstava iz 
EU fondova. Provedba radova se odužila radi složenih postupaka nabave do 14. prosinca 
2020., no sve su to situacije koje se na ovako velikim projektima događaju i nisu 
neuobičajene. Vodi se računa i o održivosti projekta. Tu govorimo o post-projektnoj fazi. To 
konkretno znači da je obaveza 5 godina nakon završene obnove bedema slati izvješća o 
tome kako je projekt zaživio u zajednici. Nama je u fokusu prvobitno interes građana Zadra, 
utjecaj obnove bedema na svakodnevni život i poboljšanje kvalitete života naših građana.  
 
 

Barbara Peranić- KONZERVATORSKI ODJEL ZADAR- nadzor nad građevinskim istraživanjima 

 
1. pitanje: Koja je uloga konzervatora u obnovi bedema? Kažu da su konzervatori jedan od 

„krivaca“ za kašnjenje projekta.  
Odgovor: Posao konzervatora je zaštititi i očuvati sva svojstva i vrijednosti koja građevinu 
čine kulturnim dobrom, kako bi ostale nasljeđe budućim generacijama. U slučaju zadarskih 
gradskih bedema, Muraja, to je i izvanredna univerzalna vrijednost (outstanding universal 
value) zbog koje su upisani na listu svjetske baštine. Konzervatorska služba radi provodeći 
Zakon o zaštiti i očuvanju kulturnih dobara i ostale propise koji se na njih odnose. 
Uloga konzervatora počinje prije izrade samog projekta, kada na osnovu ideje investitora, 
odnosno naručitelja, i arhitekta dajemo posebne uvjete zaštite kulturnog dobra. Cilj tih 
uvjeta je, osim očuvanja, sanacija i poboljšanje općeg stanja građevine. Mi smo dali posebne 
tako i uvjete za ovaj projekt te smo odbili potvrditi prvu verziju projekta radi pretjeranog 
naglašavanja atraktivnosti koja na baštini nije potrebna. Nakon toga smo napisali nove 
uvjete koji su prihvaćeni. Dalje sudjelujemo u cijelom procesu izrade projekta, razgovarajući 



 
 
 

i upućujući projektanta kod svih prijedloga i problema, te na koncu potvrđujemo da je 
projekt u skladu s našim uvjetima. Kod samih radova pratimo njihovo izvođenje u svakom 
segmentu, posebno ukoliko se pojavi nešto do tad nepoznato. 
 
2. pitanje: Što biste izdvojili kao najslabiju kariku u obnovi bedema? Nešto što je najveći 

problem za obnovu? 
 

Odgovor: Kao najslabiju kariku u obnovi izdvojila bih činjenicu da se u ovom projektu 
zapravo ne radi o cjelovitoj obnovi bedema, već zapravo samo o rekonstrukciji njegove 
gornje, do sada prometne, a u budućnosti pješačke površine. Zahvat se odnosi samo na 
prostor između ogradnih zidova, a ne tretira same bedeme, kako kamenom zidane pokose 
kortina, tako ni bastione, portale na vratima sv. Roka i Novim vratima, niti unutrašnje 
prostore nekadašnjih skloništa, a danas komercijalnih prostora. Osim toga, stabla crnika će 
u budućnosti predstavljati problem budući da ta stabla nisu održavana, zapuštena su te 
korijenje ulazi u strukturu zida.  
Kao najveći problem u radovima pokazao se nedostatak prethodnih istražnih radova. Iako su 
navodi u medijima bili da projekt kasni radi arheoloških radova, moram reći da to nije istina. 
Arheološki radovi su započeli paralelno s građevinskim radovima. 
 
 
Bogdan Marov- Arhitektonski studio „Rene“: osmišljavanje parternog uređenja bedema 
 
1. pitanje: Kako zamišljate kućice koje će se nalaziti na bedemima? Hoće li to biti samo novi 

kafići kojih već ima prilično po gradu? 
Odgovor: Konzervatorski uvjeti su bili takvi da se na bedemu ne smije ništa graditi, dakle 
ništa ne smijemo dignuti iznad nivoa partera. Kućice će biti drvene i nalazit će se samo na 
Bastionu Sv. Roka iznad tržnice. Tamo će ih biti deset. Postavljene u parovima. Ideja je da se 
u tim kućicama predstave lokalni proizvođači i prezentiraju svoje proizvode. Riječ je o 
autohtonim domaćim proizvodima i eventualno suvenirima.  
Nama je prvenstveno u interesu da građani prepoznaju vrijednost ovog projekta za njihovu 
svakodnevicu, kao prostor u kojem će oni s obiteljima moći boraviti, a koji neće biti 
prometnica kao što je to sad. Sve kasnije što ćemo ponuditi turistima u tom pravcu je još 
dodana vrijednost. No, građani i njihova kvaliteta života su nam u prvom planu. 
 
2. pitanje: Jesu li se troškovi projekta zadržali u očekivanim okvirima? U medijima možemo 
pročitati kako je realna cijena puno veća od planirane? 
Odgovor: Jesu, troškovi su unutar očekivanih. Nama se dogodio rijedak slučaj. Mi naime u 
sklopu projekta moramo dati procijenjenu vrijednost radova temeljem troškovnika. Potom 
investitoru dajemo očekivanu vrijednost radova radi raspisa javne nabave. Od četiri 
dobivene ponude, tri su bile u okviru naše procijenjene vrijednosti, što je za današnje 
vrijeme čudo. Dakle, ugovorena vrijednost je manja od procijenjene vrijednosti.  
 



 
 
 

 
Mihovil Kardum- Minigradnja, d.o.o.: voditelj radova  
 
1. pitanje: Jeste li zadovoljni dosadašnjim tijekom obnove bedema? Uspijevate li pratiti 
planirane rokove? 
Odgovor: S obzirom na sve u uvjete do sada, a moramo uzeti u obzir da smo imali kišne 
dane dva mjeseca prošle godine, prilično smo zadovoljni. Kiša nas nije usporila, ali nam je 
otežala način izvedbe. Koronavirus je globalni problem i na nama je da se prilagodimo 
situaciji. Građevinski radnici iz Bosne i Hercegovine su napustili gradilišta, pa se i nekoliko 
dana nakon toga dogodila obustava opskrbe građevinskim materijalom. No, uspjeli smo sve 
vratiti u radnu fazu te su gradilišta sada aktivna. Jedno vrijeme je bila otežana nabava 
građevinskog materijala, što je kasnije ipak riješeno. Sve u svemu, napredujemo s radovima. 
 
2. pitanje:  Jeste li prilikom obnove naišli na neke zanimljivosti koje bi bilo vrijedno 
spomenuti? 
Odgovor: Našli smo jedno bogatije nalazište koje je po mišljenju konzervatora možda 
vrjednije od cijelog ovog projekta. Nalazi se u blizini hotela Bastion. Pronašli smo lukove na 
dubini od oko 4-5m ispod površine zemlje i ispod lukova smo pronašli ostatke iz doba starog 
Rima. Gledano sa konzervatorskog dijela, to je jedno bogato nalazište. Zasad je nalazište još 
otvoreno, ali u ovoj fazi radova nas ne usporava. Naša dionica je duga oko jedan kilometar, 
a ovo je samo dio od sto kvadrata, tako da imamo što raditi. 
 
 
Damir Martinov –  Arheolog d.o.o.- arheološki radovi 
1. pitanje: U kojem trenutku ste se uključili u ovaj projekt i je li nužno bilo uključiti 
arheologe u ovaj projekt? 

Odgovor: Svega tri dana od početka radova na bedemima, na samom početku budućeg 
šetališta otkriveni su arheološki ostaci. Arheologe angažira naručitelj radova, odnosno 
investitor određenog projekta. O trenutku u kojem se angažiraju arheolozi odlučuje nadležni 
konzervatorski odjel, u slučaju zadarskih bedema, Konzervatorski odjel u Zadru. Nekada se 
unaprijed zna što se na nekom prostoru u povijesti nalazilo i na osnovu tih podataka 
konzervatorski odjel propisuje arheološke radove prije građevinskih radova. Isto tako postoje 
situacije gdje se sumnja da će se na određenim lokacijama pronaći vrijedni povijesni nalazi te 
konzervatorski odjel, u pravilu, uvjetuje prilikom bilo kakvih radova na tim lokacijama, 
arheološki nadzor, te ukoliko se nešto pronađe, arheološka istraživanja. Čim se pronašla tzv. 
„poštansku cestu“, osigurali smo taj dio i stavili sonde. 
 
2. pitanje: Postoji li opasnost da arheološki nazali uspore radove na bedemima i uspore 
tijek čitavog projekta i koliko ste zadovoljni odnosom investitora prema poslovima 
arheologa? 
Odgovor: Sve je moguće. Tijek cjelokupnog rada ovisi o onome što se pronađe u našem 
istraživanju. Što se tiče dijela obnove bedema vezanog za arheološke radove mogu reći da 



 
 
 

smo prezadovoljni, koliko samim pronalascima, toliko i odnosom investitora i svih nadzora 
prema svim arheološkim radovima i arheološkim nalazima. 
 
Građani:  
 
1. pitanje: Smatrate li da su parkirališna mjesta važnija od uređene šetnice koja je u planu 
projekta Zadar Baštini? 
Odgovori: Smatram da će šetnica puno više pridonijeti gradu nego trenutna parkirna mjesta. 
Ima puno boljih rješenja za parkiralište. Na poluotoku uopće ne bi trebalo parkirati.  
2. pitanje: Smatrate li da je ovaj projekt ono što Zadru treba? 
Odgovor: To je sigurno nešto pozitivno. Uredit će se prostor za pješake, za obitelji. Prostor 
će biti zeleniji i mislim da je to dobro.  
 

 
 
Vrednovanje  
 
Stanje napredovanja istraživanog projekta na temelju prikupljenih informacija: 
Projekt je još uvijek u tijeku i za sada su se pojavile poteškoće vezane uz obilne kiše, koje su 
omele radove. Bedemi su tijekom projekta stavljeni pod zaštitu UNESCO-a što je zahtijevalo 
izmjenu jednog dijela dokumentacije. Nakon toga, situacija s koronavirusom je usporila jedan 
dio radova te su se pojavile poteškoće s nabavom materijala koji je potreban za obnovu 
bedema. No, za sada su svi ispitanici pozitivni po pitanju rokova za završetak projekta i vrlo 
vrijednih rezultata. Također, vrijedni pronalasci su se pojavili tijekom izvođenja radova obnove 
bedema. Iako smo u medijima mogli pročitati kako je vrijednost projekta puno veća od 
predviđene, sugovornici su nam dali do znanja da je riječ upravo o situaciji kako su troškovi 
zapravo manji od procijenjenih. Ono što nam je promijenilo percepciju, koja je prisutna i u 
javnosti, jest to da smo ovaj projekt više gledali kao na turističku promociju, nego kao na novu 
mogućnost za građane. Upravo smo tijekom razgovora sa sudionicima prepoznali vrijednost 
obnove bedema kao ugodnog prostora za druženja upravo za građane grada Zadra, a tek onda 
za turiste. Smatramo da je to bitna stvar koja treba biti jače naglašena u promociji samog 
projekta. Da građani Zadra prepoznaju vrijednost obnove bedema za njih. Nadalje, tijekom 
istraživanja, tj. razgovora s građanima, ustanovili smo kako su oni većim dijelom suglasni s 
pretvaranjem bedema u šetnicu, za razliku od sadašnje prometnice. I to je nešto što se u 
medijima predstavljalo kao projekt koji isključivo ukida parkirališna mjesta, a građanima ništa 
ne daje zauzvrat. Građani su većim dijelom izrazili zadovoljstvo da se poluotok rastereti 
pretjeranog prometa. Svi sugovornici su uglavnom zadovoljni trenutnim stanjem i optimistični 
po pogledu daljnjih radova.  
 
 
 



 
 
 

Rezultat istraživanog projekta (ako je projekt završen, koji su bili rezultati?): Projekt je još u 
tijeku. Paralelno se izvode radovi arheologa i radovi građevinske tvrtke Minigradnja d.o.o.  
Na samom početku budućeg šetališta otkriveni su arheološki ostaci s kojima se počela baviti 
tvrtka Arheolog d.o.o. Na početku ceste pronađena je tzv. „poštanska cesta“. Taj dio je osiguran 
i nad njim se radi sondiranje. Ispod svima poznatog asfalta postavljenog 1980-ih godina na 
pojedinim mjestima pronađen je asfalt iz 1950-ih i 1960-ih godina, vremena obnove grada 
nakon rušenja u Drugom svjetskom ratu. Sljedeći sloj je cesta iz vremena talijanske uprave, a 
ispod nje se nalaze spomenuti ostaci i tragovi poštanske ceste koja je dovršena 1878. godine. 
Ukupno je do sada istraženo 6 arheoloških sondi: 3 su istražene na samom početku radova kako 
bi se dobio uvid u slojeve i njihov i karakter, a pozicije i potreba za ostale 3 određene su u tijeku 
radova. 
 
Ako je projekt završen ili ste pak bili u mogućnosti vrednovati neke od rezultata, kakva je 
prema vašem mišljenju učinkovitost istraživanog projekta? [jedan odgovor] 

❏ Štetna intervencija – bilo je bolje ne izvesti je jer je prouzročila negativne posljedice 

❏ Beskorisna intervencija – situacija se nije promijenila, bačen novac 

❏ Korisna intervencija, ali ima problema – ima nekih pozitivnih rezultata i sve u svemu je 
korisna, iako ima neke negativne aspekte 

❏ Vrlo korisna i učinkovita intervencija – prevladavaju pozitivni aspekti i s gledišta krajnjeg 
korisnika smatra se sveobuhvatno učinkovitom 

❏ Nije bilo moguće vrednovati učinkovitost intervencije – istraživani projekt još nema rezultate 
koji se mogu vrednovati 
 
Jake strane (što vam se svidjelo u istraživanom projektu?): Svidio nam se ogroman povijesni 
značaj bedema kojeg nismo do sada bili svjesni. Zatim, nismo bili svjesni kompleksnosti 
projekta, tj. koliko posla ima unutar jednog projekta. Posebno nam je bilo zanimljivo vidjeti 
koliko različitih struka radi na jednom zadatku. Shvatili smo koliko je na radu na projektu važna 
interdisciplinarnost te smatramo da je ovdje ta suradnja (barem prema izjavama sugovornika) 
jaka strana projekta. Osim toga, djelatnici grada Zadra su nam posebno ukazali na važnost 
timskog rada u provedbi svakog projekta.  
Što se tiče našeg ASOC projekta, jako nam se svidjelo sudjelovanje u projektu i mislimo da je 
ovakva vrsta izvannastavnih aktivnosti uvijek dobrodošla zbog razvijanja kritičkog mišljenja i 
kreativnosti. Potiče učenike na zajednički rad. Uz ovakve projekte napravimo odmak od 
svakodnevnog školskog stresa. 
 
Slabe strane (teškoće s kojima ste se sreli u pokretanju/izvođenju istraživanog projekta?): 
Poteškoće na koje smo naišli tijekom projekta vezane su u nedostatak vremena za istraživanje. 
Uz svakodnevne školske obaveze i dodatne aktivnosti, ponekad je bilo teško organizirati susrete 
i obavljati sve zadatke na vrijeme. No, shvatili smo da je najvažnija dobra podijela poslova i 
interno zadavanje rokova. Situacija s koronavirusom nas je omela utoliko što nismo mogli 
odraditi prema planu treću fazu projekta- zajednički izlazak na teren. No, uspjeli smo se 



 
 
 

organizirati, podijeliti po zadaćama i odraditi intervjue putem Skype-a, Whats App-video poziva, 
telefonskim putem ili elektroničkom poštom. Tako smo naučili da okolnosti nikad nisu idealne 
te da im se treba prilagoditi na najbolji mogući način. 
Inače, ono što smo uočili kao slabe strane samog projekta Zadar Baštini je sljedeće: činjenica da 
je projekt obnove bedema usmjeren samo na pješački dio, na površinski sloj. Vrlo je vjerojatno 
da će se u budućnosti pojaviti potreba za obnovom i ostalih dijelova bedema.  
Kao najveći problem u radovima pokazao se nedostatak prethodnih istražnih radova, tako da je 
većina onoga što se nalazilo ispod postojećeg asfalta predstavljalo nepoznanicu, a neke poznati 
elementi se nisu uzeli u obzir, zbog čega se projekt morao mijenjati u hodu. 
 
 
 
[AKO JE ODGOVOR „štetna intervencija”, „beskorisna intervencija”, „korisna intervencija, ali ima 
problema”] 
 Koji su uzroci neučinkovitosti projekta koji ste istraživali? [moguće više odgovora] 

❏ U izvođenju su se pokazali problemi administrativne prirode 

❏ U izvođenju su se pokazali problemi tehničke prirode 

❏ Rezultat projekta nije zadovoljavajući 

❏ Intervencija koja je u cjelini dobro izvedena, ali ne odgovara potrebama krajnjih korisnika 
(nije učinkovita) 

❏ Korisna intervencija, ali nije dovoljna da odgovori na osnovne potrebe („potrebno je više”, 
npr. više ulaganja u isti projekt ili slične projekte) 

❏ Intervencija koja je sama po sebi korisna, ali potrebne su druge, dopunske intervencije 
 
Budući rizici za istraživani projekt: 
Situacija s koronavirusom je nepredvidiva- postoje poteškoće s nabavkom materijala potrebnog 
za sanaciju bedema i nedostatka radne snage.  
Postoji rizik da građani ne prepozanju vrijednost projekta. Smatramo da je ovaj naš projekt na 
bitan načio doprinio „vidljivosti” projekta „Zadar Baštini” građanima. 
Budući da je riječ samo o parternom uređenju bedema, tj. samo o površinskom dijelu, to bi se u 
budućnosti  (ukoliko neće biti dodatnih obnova) moglo pokazati kao poteškoća. Osim toga, 
smatramo da ne bi smjelo doći do pretjerane komercijalizacije prostora kada se postave kućice 
na Muraju.  
 
Rješenja i ideje koje želite predložiti za istraživani projekt: 
Više pozornosti posvetiti informiranju javnosti. Riješiti problem parkirnih mjesta na poluotoku.  
Sljedeći projekti trebali bi biti usmjereni na obnovu čitavih bedema radi opasnosti od 
dotrajalosti donjeg dijela.  
 
 
 



 
 
 

Kratko mišljenje o istraživanom projektu: 
Tek je počeo Premalo je vremena prošlo od početka istraživanog projekta da bih mogao/la 
izraziti mišljenje. Zna se da je započet, iako rezultati nisu još vidljivi i ne mogu se pratiti. 
U tijeku i dobro napreduje Istraživani projekt započet je i, sve u svemu, djelomični rezultati čine 
se pozitivnima. Čini se da sve (ili barem najveći dio) započete aktivnosti idu u planiranom 
smjeru. Svi sudionici projekta su zadovoljni dosadašnjim tijekom te su pozitivni po pitanju 
budućih aktivnosti. Bilo je poteškoća tijekom provedbe, ne one su otklonjene i projekt lijepo 
napreduje.  
Napredak uz teškoće Istraživani projekt je započet, ali uočeni su problemi u njegovom 
pokretanju (npr. znatna kašnjenja, neke su aktivnosti zaustavljene ili postoje neke znatne razlike 
u odnosu na predviđeno). 
Blokiran Istraživani projekt ne napreduje. Može biti blokiran na početku (nikad nije započet) ili u 
nekoj kasnijoj fazi. 
Završen i koristan Istraživani projekt je završen i s gledišta krajnjeg korisnika smatra se 
sveobuhvatno učinkovitim. 
Završen i neučinkovit Istraživani projekt je završen, ali smatra se sveobuhvatno neučinkovitim 
(npr. nedostaju druge dopunske intervencije, projekt je završen, ali nije ušao u funkciju, ili nije 
funkcionalan, zastario je ili u svakom slučaju ne odgovara na potrebe korisnika). 
 
Poveznice, videozapisi, prilozi 
Dodajte slike, dokumente itd. 
https://www.youtube.com/watch?v=nx5YfvVZUSs&feature=youtu.be 
 
https://drive.google.com/file/d/1MeSmKTGtbsIIS5SNHn6xjHGOwYgovQwa/view?usp=sharing 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=nx5YfvVZUSs&feature=youtu.be
https://drive.google.com/file/d/1MeSmKTGtbsIIS5SNHn6xjHGOwYgovQwa/view?usp=sharing


 
 
 

        

       



 
 
 

 

    

 

 

 



 
 
 

 

 

 



 
 
 

 

3. korak – Rezultati i utjecaj – Kako je završilo? 
 
Novi kontakti i veze koje ste stvorili 
Djelatnici Grada Zadra, Agencije Zadra Nova, Konzervatorski odjel Zadar, Minigradnja d.o.o, 
Arhitekt Bogdan Marov, arheolog Damir Martinov 
Kako ste priopćili/dijelili ili priopćavate/dijelite rezultate svog građanskog praćenja? 
 

• Twitter: https://twitter.com/AkcijaEdu 

• Facebook:  https://www.facebook.com/eduakcija.mioc/  

• Instagram:  https://www.instagram.com/eduakcija.mioc/ 
 

• Teritorijalna događanja koja organizira ASOC tim 

• Tjedan otvorene vlasti 
• Blog / mrežna stranica ASOC tima:  https://eduakcijamioc.wordpress.com/   

• Distribucija letaka ili drugi izvanmrežni načini (ne putem interneta) 

• Zahtjev za predstavljanjima ili sastancima iza zatvorenih vrata 

• Intervjui s predstavnicima medija: ZADARSKI LIST 

• Drugo: Virtualna školska knjižnica 
            Dopis medijima 
             
Youtube: https://www.youtube.com/watch?v=nx5YfvVZUSs&feature=youtu.be 
 

https://twitter.com/AkcijaEdu
https://www.facebook.com/eduakcija.mioc/
https://www.instagram.com/eduakcija.mioc/
https://eduakcijamioc.wordpress.com/
https://www.youtube.com/watch?v=nx5YfvVZUSs&feature=youtu.be


 
 
 

 
 
            Power Point zvučna prezentacija: 

https://drive.google.com/drive/folders/19AGviLSadyt9zzlTxy_YAsUuJghJNVSq 

 
 

 
S kojim ste ispitanicima kontaktirali radi razgovora o rezultatima svog istraživanja? 
 

Ispitanik 
[slobodan tekst] 

Uloga 
[slobodan tekst uz natuknicu] 

Organizacija 
[slobodan tekst uz 
natuknicu] 

Vrsta veze 
[zatvoren 
izbornik] 

Stefani Mikulec 
Perković 

Voditeljica Odsjeka za provedbu ITU mehanizama Grad Zadar 
Intervju 
E-mail 

Ante Ćurković 
Pomoćnik pročelnika Upravnog odjela za EU 
fondove 

Grad Zadar Intervju- Skype 

Marija Dušević Viša savjetnica Zadra Nova /EDIC 
E-mail, 
telefonski poziv 

Marija Bosnić 
Voditeljica Odsjeka za strateško planiranje i 
koordinaciju razvoja Zadarske županije 

Zadra Nova Skype- intervju 

Katina Vrsaljko Novinarka Zadarski list 
E-mail 
Telefonski poziv 

Antonio Perica Tehnički direktor Minigradnja d.o.o. 
E-mail 
Telefonski poziv 

Mihovil Kardum Voditelj radova Minigradnja d.o.o. 
Whats App  
video-poziv 

Damir Martinov Arheolog Arheologija d.o.o. E-mail 

 
 
Napomena:  
Vrsta vezeu 

• Intervju (napravljen ili primljen) 

• Zajedničko sudjelovanje na javnom događanju 

• Sudjelovanje na predstavljanju / sastanku iza zatvorenih vrata 

https://drive.google.com/drive/folders/19AGviLSadyt9zzlTxy_YAsUuJghJNVSq


 
 
 

• Kontakt elektroničkom poštom ili telefonom 

• Sudjelovanje na institucijskom događanju (npr. sastanku nadzornog odbora, 
županijskom/gradsom/općinskom vijeću itd.) 

• Drugo: navedite 
 
Uloga: navedite ispitanike s kojima ste bili u kontaktu radi priopćavanja rezultata svog nadzora 
ili razgovora o njima. 
Primjer: gradonačelnik, predsjednik, javni dužnosnik, novinar, opunomoćeni upravitelj poduzeća 
itd. 
 
Organizacija: primjeri: Grad Zagreb, Zagrebačka županija, Jutarnji list, novinar/rubrika za koju 
piše/izvještava 
 
Rezultati i utjecaj građanskog praćenja 
 
Mediji su izvještavali o vašem istraživanju?   Da/ne 
 
https://www.zadarskilist.hr/clanci/20042020/promatraci-iz-sjene-zadarska-bastina-pod-eu-
zvijezdama 
 
https://www.zadarbastini.hr/novosti/zadarska-bastina-pod-eu-zvijezdama 
 
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/zadar-plus/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-
eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini-
1016117 
 
http://www.rivaon.com/ 
 
http://m.057info.hr/vijest/ucenici-mioc-a-prate-provedbu-obnove-zadarskih-
bedema/124580.html 
 
https://infokiosk.net/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-
pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini/ 
 
 
Tijela javne uprave odgovorila su na vaše upite ili reagirala na probleme na koje ste ukazali? 
 
Sve institucije kojima smo se obratili su nam odgovorili i vrlo rado pristali na suradnju. Bili su 
otvoreni za sva naša pitanja i vrlo susretljivi. Davali su nam vrlo opširne dogovore i ponudili nam 
suradnju nakon što završi opasnost od koronavirusa. Dogovor je s djelatnicima Grada Zadra te 
tvrtke Minigradnja i konzervatorice Barbare Peranić da zajedno obiđemo teren, bez obzira na 
mogući već završetak ovog našeg ASOC projekta.  

https://www.zadarskilist.hr/clanci/20042020/promatraci-iz-sjene-zadarska-bastina-pod-eu-zvijezdama
https://www.zadarskilist.hr/clanci/20042020/promatraci-iz-sjene-zadarska-bastina-pod-eu-zvijezdama
https://www.zadarbastini.hr/novosti/zadarska-bastina-pod-eu-zvijezdama
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/zadar-plus/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini-1016117
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/zadar-plus/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini-1016117
https://zadarski.slobodnadalmacija.hr/zadar/zadar-plus/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini-1016117
http://www.rivaon.com/
http://m.057info.hr/vijest/ucenici-mioc-a-prate-provedbu-obnove-zadarskih-bedema/124580.html
http://m.057info.hr/vijest/ucenici-mioc-a-prate-provedbu-obnove-zadarskih-bedema/124580.html
https://infokiosk.net/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini/
https://infokiosk.net/gimnazija-franje-petrica-prikljucila-se-eu-projektu-a-zbog-toga-ce-pomno-pratiti-izvedbu-i-tijek-radova-projekta-zadar-bastini/


 
 
 

 
• Nisu odgovorila 
• Neka su odgovorila, druga nisu 
• Dala su nam službene ili generičke odgovore 
• Barem jedno od tijela kojima smo se obratili dalo nam je konkretna obećanja 
• Provela su u praksi naše prijedloge i projekt je sad „deblokiran” ili učinkovitiji 
• Ukazali smo na problem koji je sad riješen 
• Drugo: ... 

 
Opišite nam vaše istraživanje. Koje vas konkretne činjenice ili događaji navode na mišljenje 
da je vaše građansko praćenje imalo (ili nije imalo) utjecaja na ispitanike koji upravljaju 
projektom koji ste istraživali ili ga pokreću? 
 
Da je naše građansko praćenje imali utjecaja na osobe zadužene za upravljanje projektom mogli 
smo zaključiti iz njihove spremnosti da nam izađu ususret tijekom istraživanja. Svi sugovornici 
su izražavali zadovoljstvo činjenicom da smo se uključili u praćenje projekta Zadar Baštini. 
Posebno ćemo pritom spomenuti odluku voditelja projekta, djelatnika Odjela za EU fondove da 
tijek i rezultate našeg istraživanja postave na službene stranice projekta. Osim što su naši 
sugovornici bili izuzetno susretljivi, i njima samima se svidjela mogućnost promišljanja o 
projektu na drugačiji način. Pritom mislimo da činjenicu da je našim oglašavanjem o projektu na 
društvenim mrežama i sam projekt Zadar Baštini postao „vidljivijim“ široj zajednici. Ne samo 
stručnoj zajednici, nego i građanima radi kojih se u konačnici ovaj projekt i provodi.  
Da smo ostvarili dobar i jak dojam, potvrđuje to da su nas kontaktirali novinari svih većih 
lokalnih medija (Slobodna Dalmacija, Zadarski list, 057 info) te mrežna stranica srednjih škola 
zadarske županije (rivaon.hr) kako bi izvijestili o rezultatima našeg projekta. Učenik Jakov Zorić 
je pozvan od strane novinarke Zadarskog lista na intervju u kojem je iznio svoja iskustva 
sudjelovanja u ASOC projektu. Sve je to doprinijelo otvorenosti projekta lokalnoj zajednici na 
što su pozitivno reagirali svi sudionici projekta Zadar Baštini s kojima smo ostvarili kontakt: Grad 
Zadar, Agencija ZadraNova, Konzervatorski odjel Zadar, Minigradnja d.o.o., arheolog Damir 
Martinov i arhitekt Bogdan Marov. 

 

Završni korak – spremanje i slanje 
 
Izvješće je spremno za pregled redakcije koja će ga objaviti ako je u skladu s našim uvjetima 
korištenja.  


